

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 181

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 181

1953

I. Nos. 2393-2420

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 28 November 1953 to 4 December 1953*

	<i>Pag</i>
No. 2393. United States of America and France:	
Exchange of notes (with annexed memorandum) constituting an agreement relating to relief from taxation on defense expenditures. Paris, 13 June 1952	3
No. 2394. United States of America and Portugal:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the settlement of certain war claims. Washington, 3 October 1947, 21 February, 3 and 20 May and 4 August 1949	15
No. 2395. United States of America and Guatemala:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to technical co-operation. Guatemala, 7 and 8 January 1952	31
No. 2396. United States of America and Israel:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to guaranties under section 111 (b) (3) of the Economic Cooperation Act of 1948, as amended. Tel Aviv, 7 and 8 August 1952	37
No. 2397. United States of America and Federal Republic of Germany:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual security. Bonn, 19 and 28 December 1951	45
No. 2398. United States of America and Greece:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to air service. Athens, 11 March, 16 June and 25 June 1952	53

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 181

1953

I. Nos 2393-2420

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 28 novembre 1953 au 4 décembre 1953*

	<i>Pages</i>
N° 2393. États-Unis d'Amérique et France:	
Échange de notes (avec mémorandum en annexe) constituant un accord relatif à l'exonération fiscale des dépenses faites dans l'intérêt de la défense. Paris, 13 juin 1952	3
N° 2394. États-Unis d'Amérique et Portugal:	
Échange de notes constituant un accord relatif au règlement de certaines créances de guerre. Washington, 3 octobre 1947, 21 février, 3 et 20 mai et 4 août 1949	15
N° 2395. États-Unis d'Amérique et Guatemala:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la coopération technique. Guatemala, 7 et 8 janvier 1952	31
N° 2396. États-Unis d'Amérique et Israël:	
Échange de notes constituant un accord relatif aux garanties prévues par l'article 111, b, 3, de la loi de 1948 sur la coopération économique, sous sa forme modifiée. Tel-Aviv, 7 et 8 août 1952	37
N 2397. États-Unis d'Amérique et République fédérale d'Allemagne:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la sécurité mutuelle. Bonn, 19 et 28 décembre 1951	45
N° 2398. États-Unis d'Amérique et Grèce:	
Échange de notes constituant un accord relatif au service aérien. Athènes, 11 mars, 16 juin et 25 juin 1952	53

	<i>Page</i>
No. 2399. International Labour Organisation, United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization and Costa Rica:	
Joint Basic Agreement on technical assistance. Signed at San José, on 28 March 1951	
Additional Protocol to the above-mentioned Basic Agreement. Signed at Paris, on 6 July 1951, and at San José, on 10 January 1952	61
No. 2400. China and Spain:	
Treaty of Amity. Signed at Madrid, on 19 February 1953	81
No. 2401. Belgium and Canada:	
General Agreement concerning the transit through and stationing in Belgium of Canadian forces. Signed at Brussels, on 30 March 1953	95
No. 2402. United States of America and El Salvador:	
Exchange of notes constituting an agreement extending for one year from 30 June 1948 the co-operative program for health and sanitation in El Salvador. San Salvador, 18 August and 23 September 1948	101
No. 2403. United States of America and Brazil:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the establishment of a collaborative program of aeronautic charting and topographic mapping in Brazil. Rio de Janeiro, 2 June 1952	109
No. 2404. United States of America and Panama:	
Agreement for a co-operative program of agriculture. Signed at Panama, on 30 June 1952	121
No. 2405. United States of America and Organization of American States:	
Bilateral Agreement relating to privileges and immunities of representatives and other members of delegations. Signed at Washington, on 22 July 1952	147
No. 2406. United States of America and Philippines:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the waiver of non-immigrant passport visa fees. Manila, 24 November 1952	155
No. 2407. United States of America and China:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to assurances under the Mutual Security Act of 1951. Taipei, 29 December 1951 and 2 January 1952	161
No. 2408. United States of America and France:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to assurances under the Mutual Security Act of 1951. Paris, 5 January 1952	177

	<i>Pages</i>
N° 2399. Organisation internationale du Travail, Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture et Costa-Rica:	
Accord de base relatif à l'assistance technique. Signé à San-José, le 28 mars 1951	
Protocole additionnel à l'Accord de base susmentionné. Signé à Paris, le 6 juillet 1951, et à San-José, le 10 janvier 1952	61
N° 2400. Chine et Espagne:	
Traité d'amitié. Signé à Madrid, le 19 février 1953	81
N° 2401. Belgique et Canada:	
Convention générale relative au passage et au séjour en Belgique de forces canadiennes. Signée à Bruxelles, le 30 mars 1953	95
N° 2402. États-Unis d'Amérique et Salvador:	
Échange de notes constituant un accord prolongeant pour un an, à partir du 30 juin 1948, le programme de coopération en matière de santé et d'hygiène au Salvador. San-Salvador, 18 août et 23 septembre 1948	101
N° 2403. États-Unis d'Amérique et Brésil:	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'établissement d'un programme de coopération en matière de cartographie aéronautique et topographique au Brésil. Rio-de-Janeiro, 2 juin 1952	109
N° 2404. États-Unis d'Amérique et Panama:	
Accord relatif à un programme de coopération agricole. Signé à Panama, le 30 juin 1952	121
N° 2405. États-Unis d'Amérique et Organisation des États américains:	
Accord bilatéral relatif aux privilèges et immunités des représentants au Conseil de l'Organisation et des autres membres des représentations. Signé à Washington, le 22 juillet 1952	147
N° 2406. États-Unis d'Amérique et Philippines:	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression des droits de visa sur les passeports des non-immigrants. Manille, 24 novembre 1952	155
N° 2407. États-Unis d'Amérique et Chine:	
Échange de notes constituant un accord relatif aux garanties prévues par la loi relative à la sécurité mutuelle de 1951. Taïpeh, 29 décembre 1951 et 2 janvier 1952	161
N° 2408. États-Unis d'Amérique et France:	
Échange de notes constituant un accord relatif aux garanties prévues par la loi de sécurité mutuelle de 1951. Paris, 5 janvier 1952	177